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Č.j. UHK/DFF/2023/2986 
 

ZÁPIS ze zasedání  
Akademického senátu Filozofické fakulty UHK 5/2023, 

konaného dne 26. ledna 2023 
v zasedací místnosti SM4 

 
Přítomni: dr. Joukl, doc. Šandera, doc. Daneš, dr. Hrubeš, doc. Beran, Anna Tecza, Roman Vyšanský, 
Pavlína Žďárská, Jaroslav Neubauer. 
Hosté: dr. Prouza, dr. Filip Rigel, dr. Hradecký. 
 
Omluveni: Mgr. Burianová, dr. Trousil 
 
 
Dr. Joukl, předseda senátu, přivítal všechny přítomné členy a konstatoval, že přítomností nadpoloviční 
většiny všech členů je senát usnášeníschopný. 
 
Dr. Joukl informoval přítomné, že ze zasedání je pořízen zvukový záznam z důvodu vyhotovení zápisu. 
 
 
Dr. Joukl dal hlasovat o navrženém programu jednání: 
 
Program: 

1. Plán realizace strategického záměru FF UHK – dr. Filip Rigel 

2. Diskuse k záměru změnit Volební řád AS FF UHK z důvodu přechodu na elektronické volby 

3. Různé 
• Informovanost studujících o nabídce volitelných kurzů 
• Nabídka přednášek a aktivit pro střední školy 
• Využitelnost a omezení Moodle 
• Automat s občerstvením na budově FF 
• Nástěnky pro studující na budově FF 

 

Hlasování o navrženém programu jednání: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                5 Pro:                 4 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  1 Nepřítomni:   1  

Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržený program jednání. 
 
1. Plán realizace strategického záměru FF UHK  

Dr. Joukl předal slovo proděkanovi pro strategii a rozvoj, dr. Filipu Rigelovi, který představil 
plán realizace strategického záměru FF UHK. 

Dr. Rigel uvedl, že pro tento rok je hlavním cílem maximální využití nově zrekonstruované 
budovy B, tj. otevřít prostory fakulty nejen pro studenty, ale i veřejnost. K tomu budou 
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primárně využívány Lesákova knihovna, aula a velká zasedací místnost (konference, veřejné 
přednášky …). Pro tyto účely bude také využíván nově provozovaný bufet. 

Dalšími cíli jsou:  

- Dokončení přípravy interdisciplinárního studijního programu se zaměřením na 
společensko-humanitní vědy. 

- Vyhlášení a realizace projektů v rámci Interní grantové soutěže na podporu flexibilních 
forem vzdělávání – FFIGS (více výnos děkana č. 32/2022). 

- Pokračování v podpoře habilitací kmenových zaměstnanců FF v rámci vyhlášení 
Programu podpory habilitací (výnos děkana č. 22/2021). 

- Evaluace vědeckých výstupů 

- Čerpání prostředků z programu ITI a NPO 

- Zajištění celoživotní vzdělávání v oblasti sociální práce 

- Propagace FF s využitím mobilního studia („budka FF“) 

Proběhla diskuse nad dotazem pana doc. Šandery ohledně definice „dobrý učitel“. V diskusi 
vystoupili dr. Rigel, dr. Hradecký a dr. Prouza. Hodnocení akademika lze realizovat v rámci 
fakultních evaluací, studentských evaluací či připravenosti výuky (sylaby). Bylo zdůrazněno, 
že primárně se jedná o podporu vyučujících. Dr. Prouza uvedl, že další možností je i 
realizace podnětu z jednání IAB, tj. určit v rámci každého programu studenta, který bude 
prostředníkem mezi užší skupinou studentů a vedením pracoviště. 

Doc. Beran vznesl dotaz, zda se zvažují evaluace u absolventů. Reagoval dr. Prouza, který 
uvedl, že v tomto případě naráží univerzita na problematiku kontaktování absolventů, kdy 
oni sami musí uvést kontakt a souhlasit s jeho použitím pro tyto účely. Ideální by 
samozřejmě byla registrace absolventů do Absolventského klubu UHK. Proběhla diskuse, 
v rámci které se řešila mj. motivace pro registraci do tohoto klubu, další spolupráce 
s absolventy, jejich zapojení do propagace našich oborů, budování univerzitní identity, 
nutnost neustálé komunikace student-vyučující.  

Doc. Daneš zmínil možnost evaluací pouze u studentů magisterských a doktorských 
programů, a to z důvodu již evidentního zájmu o studium. Bylo řečeno, že i evaluace od 
studentů, kteří odcházejí, může být hodnotná. 

Dr. Hrubeš uvedl možnost hodnocení formou fokusních skupin. 

V diskusi dále vystoupili dr. Joukl, doc. Beran, doc. Šandera. 
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Krátká diskuse proběhla i k formě evaluací, zda v elektronické či papírové podobě. 
Elektronické evaluace jsou ekonomičtější a ekologičtější, vyučující by ideálně měl na své 
poslední hodině poskytnout časový prostor pro vyplnění evaluací. 

Řešila se i otázka vnímání evaluací ze strany studentů (správné zadání otázek a jejich 
porozumění studenty). Znovu byly zmíněny studentské evaluace, kdy si otázky vytvářeli 
sami studenti a výsledky těchto evaluací se v podstatě překrývaly s výsledky univerzitních 
evaluací. Bylo taktéž zmíněno, že studenti požadují konkrétní zpětnou vazbu na evaluaci, 
chtějí vědět, zda došlo ke změnám na základě jejich hodnocení. 

Dr. Joukl zdůraznil, že pravidelně se opakující evaluace mají smysl, v delším časovém 
období již lze nalézt objektivní hodnocení. Podotkl, že v rámci závěrečných testů mohou 
být studentům položeny konkrétní otázky na daný předmět (není samozřejmě již 
anonymní). 

Do diskuse se zapojili i členové studentské komory. 

Dr. Joukl shrnul diskusi s tím, že nejdůležitější a nejefektivnější vazbou pro stávající i 
budoucí spolupráci je přímá vazba vyučující/katedra – student. Doplnil, že finální evaluace 
by mohla mít i jakousi „předevaluaci“, tj. neformální setkání se studenty v půlce semestru, 
kdy na podněty či připomínky studentů lze ještě v daném semestru zareagovat. 

Veškeré podněty byly vzaty na vědomí. 

2. Diskuse k záměru změnit Volební řád AS FF UHK z důvodu přechodu na elektronické 
volby 

Dr. Joukl upozornil na proběhnuvší volby do AS UHK, které se konaly elektronicky a které 
zaznamenaly zvýšení volební účasti. Dr. Joukl sdělil, že na příštím jednání je účelné sestavit 
pracovní komisi, která by mohla začít s přípravou změny volební řádu AS FF UHK. Jedná se 
o zdlouhavý proces, který je třeba řešit s dostatečným předstihem. Požádal přítomné, aby 
se seznámili s příslušnými dostupnými dokumenty. Dr. Joukl požádal o předběžné vyjádření 
k přechodu na elektronický systém voleb. 

Nikdo z přítomných přímo nebyl proti přípravě. Dr. Prouza podotkl, že je nutné vzít v potaz 
finanční otázku. Náklady na elektronické volby zatím nejsou známy. 

Zástupci studentské komory taktéž vyjádřili souhlas, mj. vzhledem ke studentům 
kombinovaného studia a studentům pobývajících v zahraničí. 

Vytvoření pracovní skupiny, která návrh na volby připraví, bude jedním z bodů příštího 
zasedání. 
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Dr. Joukl dále připomněl, že na příštím zasedání bude v souvislosti s končícím obdobím 
stávajícího děkana nutné vyhlásit volby včetně ustanovení volební komise. 

3. Různé 

• Informovanost studujících o nabídce volitelných kurzů 

Studentka Anna Tecza požádala, zda by bylo možné, aby se studentům ve STAGu ukazovaly 
volitelné kurzy, které by si v případě nenaplnění jejich kapacity mohli zapsat. Upozornila, 
že studenti neznají zkratku předmětu.  

Dr. Hradecký uvedl, že ve STAGu jsou různé kategorie volitelných kurzů. Sdělil, že každý 
rok před zahájením výuky daného semestru jednotlivá pracoviště odevzdávají seznam 
předmětů k volným registracím (předměty, které pracoviště nabízejí ostatním pracovištím 
z důvodu nenaplnění kapacity). Tento seznam je zveřejněn na stránkách studijního 
oddělení a tyto předměty si může zapsat jakýkoli student z celé univerzity.  

Bylo opětovně připomenuto, aby předměty, které mají určitá pracoviště nastaveny jako 
předměty typu B, nabízely k zařazení do studijních plánů jako předměty typu C i ostatním 
pracovištím. Je samozřejmě na zvážení pracovišť, zda tyto předměty chtějí nabídnout. U 
předmětů je důležité nastavení kapacity v rámci typu B a C. 

Dotaz bude tlumočen vyučujícím na poradě vedoucích a měl by být přednesen 
studentskou komorou i na zasedání AS UHK. 

• Nabídka přednášek a aktivit pro střední školy 

Doc. Beran vznesl dotaz, zda by bylo možné zatraktivnit/aktualizovat nabídku přednášek 
UHK pro střední školy, viz projekt Akademie věd ČR Otevřená věda či FFree Index.  Současná 
nabídka působí neuceleně, školy nemají velký zájem.  

Dr. Prouza souhlasil, že školy si naše přednášky nenacházejí přes projekt Partnerská škola, 
ale spíše přes osobní vazby s jednotlivými akademiky. Vzhledem k tomu, že nabídku kurzů 
pro školy centralizuje rektorát, je třeba toto téma otevřít na kolegiu prorektorky pro 
studium. Uvedl, že by byla vhodná spolupráce a zapojení studentů (studentské spolky, 
studentská komora AS) i ostatních organizací. 

Dr. Joukl podotkl, že by bylo vhodné pro tyto akce využívat čas v době maturit, kdy lze učit 
za vyučující, kteří jsou u maturitních zkoušek, nebo by nematurující studenti SŠ mohli přijít 
přímo na FF. Kontakty se školou by bylo ideální realizovat ne oficiálně přes vedení, ale spíše 
přes osobní vazby, studenty či naše didaktické centrum. O spolupráci bude požádána dr. 
Kapustová, která je v přímém kontaktu se školami. 
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• Využitelnost a omezení Moodle 

Doc. Beran otevřel téma spokojenosti akademiků a studentů se systémem Moodle. Sdělil, 
že systém přijde některým akademikům zastaralý, neatraktivní a nekompatibilní s jinými 
systémy.  

Dr. Hradecký uvedl, že se jedná o platformu, kterou platí UHK jako celek. Nejde jen o 
prostředky, ale pravděpodobně i o licenci, která se k této platformě váže, tj. smluvní 
ujednání. Uvedl, že Moodle má novou, modernější verzi a že akademikům FF pravidelně 
nabízí školení pro seznámení se s novými funkcemi, které často nejsou využívány z důvodu 
neznalosti. 

Dr. Prouza doplnil, že na základě společných jednání nejeví zbývající dvě fakulty zájem 
přejít na jiný systém.  

Budou zjištěny smluvní podmínky ohledně licence Moodle a s tím spojené finance. 

• Automat s občerstvením na budově FF 

Děkanát FF je stále v jednání s provozovatelem bufetu, který přislíbil dodání automatů na 
občerstvení v nejbližší době. Dle aktuálních informací řeší provozovatel problémy 
s bankou, která by do automatu měla dodat systém, který umožní platbu kartou. 

• Nástěnky pro studující na budově FF 

Nástěnky jsou již objednány a budou doručeny do 27. ledna. Zakoupeny byly nástěnky dvě, 
jedna pro potřeby studentů a druhou budou sdílet studentské spolky a IPaKC. 

Nástěnky budou umístěny v suterénu před bufetem. 

• Pan Jaroslav Neubauer vznesl dotaz ohledně možnosti zajištění pitné vody pro studenty 
prostřednictvím využití nabídky společnosti Filtermac. 

O této nabídce fakulta uvažovala před dvěma lety. Na základě společného jednání se 
zástupcem společnosti však bylo z důvodu finančních nákladů zatěžujících i studenty od 
spolupráce ustoupeno. FF využila nabídku služeb jiné společnosti, která je výhodnější a 
finančně studenty nezatěžuje vůbec. Automat na pitnou vodu (horká/studená) je umístěn 
v prostoru před bufetem. 

• Studenti upozornili ne nedostatečnou kvalitu techniky v učebnách, konkrétně SM2 a B9 
(problémy se zvukem).  

V aule (B9) byl nainstalován v prosinci 2022 nový systém, místnost by tedy měla být plně 
funkční. Ohledně učebny SM2 požádáme IT pracovníka o prověření. 
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O systémových chybách IT oddělení ví a pracuje se na jejich odstranění. V případě 
jednotlivostí je třeba ihned kontaktovat Bc. Jakuba Zilvara nebo Centrum služeb. 

 

Dr. Joukl poděkoval všem přítomným za aktivní účast, za důležité a podnětné informace a 
diskusní příspěvky, a to v situaci, aniž by se senát na něčem musel usnášet. Zopakoval, že 
na únorovém zasedání bude senát vyhlašovat volby na kandidáta děkana s tím, že 
předsednictvo připraví předem návrh na postup podle volebního řádu, postup mj. spojený 
s každoročním veřejným shromážděním akademické obce, a zahájí přípravu změny 
volebního řádu AS FF UHK, která bude spojena s přechodem na elektronické volby do AS 
FF UHK. 

 

 
Příští zasedání proběhne 16. února (podklady do 7. února) 

 
 
 

PhDr. Miroslav Joukl, Ph.D., v. r. 
předseda AS FF UHK 

 
 
 

doc. PhDr. Martin Šandera, Ph.D., v.r. 
místopředseda za AK AS FF UHK 

 
 
 

Mgr. Klára Burianová, v.r. 
místopředsedkyně za SK AS FF UHK 


